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T U D O M 

Az Akadémiai Nagyhét tanul-

Fél évvel a téli Akadémiai Nagy-
hét után, amelyen hazánk, valamint 
a haladó szellemű népek kiváló tu-
dományos képviselői vettek részt, 
jóval szerényebb keretek között zaj-
lott le az Akadémia 1952.évi ünnepi 
üléssorozata. Valamennyi osztály 
egy-egy hosszabb lélegzetű, közpon-
ti témáról szóló előadást hallgatett 
végig, amelyhez részben felkért, 
részben önként jelentkezett szak-
emberek szóltak hozzá. Különösen 
jelentős eseménynek számitott Foga-
rasi Béla elvtárs nagyszabású ter-
mészetfilozófiai előadása "A fizika-
i' idealizmus kritikája" cimen. Ez 
az előadás megmutatta a dialektikus 
materializmus filozófiájának fölé-
nyét a fizikában elterjedt idealis-
ta nézetekkel szemben s. ezzel mint-
egy irányt mutatott az ünnepi hét 
további előadóinak is. 

Kevesebb sikerrel járt a mathe-
matika elvi kérdéseiről folytatott 
vita, amelyet nem készitettek kellő 
módon elő. Az előadó szegedi akadé-
mikus professzor Kalmár elvtárs volt. 
A hozzászólások azonban túlságosan 
rögtönzöttek voltak, s ezért Foga-
rasi elvtárs pártszerü', de éles kri-
tikában részesítette a résztvevőket. 

Az elhangzott előadások színvo-
nala méltó volt az Akadémiához. A 
szegedi egyetem akadémikusai közül 
Kalmár Lászlón kivül Ábrahám Ambrus 
professzor tartott értékes plenáris 
előadást a vegetatív idegrendszer 
kérdéseiről, amelyet ugyancsak élénk 
vita követett. 

Az ezidei akadémiai hét legna-
gyobb pozitivuma a kritikai szellem 
fejlődésében mutatkozott. 

Á N I ', 
Akadémiai ellenőrző látogatás az 

Orvos tudományi"Egyetemen' 
A Magyar Tudományos Akadémia 

"Orvosi Tudományok Osztálya Veze-
tősége" f.évi április hó 2o-án ugy 
határozott, hogy valamennyi orvos-
tudományi egyetemen folyó kutató-
munka ellenőrzéséré május es ii-
us hónapban bizottságokat küla ki, 
A bizottságok látogatásának célja: 
•tájékoztatni az oszlályvezetőséget 
az akadémiai témák előrehaladásá-
ról-, azok perspektívájáról, a hi-
telkeret felhasználásáról és a 
munkák során felmerülő anyagi,sze-
mélyi és egyéb nehézségekről. 

A Szegedi Orvostudományi Egye-
tem ellenőrző látogatása junius hó 
2.és 3.-án történt meg, amikor is 
két bizottság látogatta végig az 
egyes intézeteket és klinikákat. 
Straub F.Brúnó és Kellner Béla aka-
démikusok vezették a bizottságok 
munkáját. 

A látogatások után a tanszék-
vezetők részvételével kiértékelő 
értekezletet tartó ttunk,amelyen a 
bizottságok elnökei beszámoltak ta-
pasztalatai kr ól . Straub F* Brúnó 
akadémikus igen jónak és eredmé-
nyesnek találta a Gyógyszertani In-
tézet, az I.sz,Belklinika,az Ideg-
gyógyászati Klinika,a Mikrobiológi-
ai és Élettani Intézet»valamint a __ 
Gyermekklinika kutatómunkáját.Kelí-
ner akadémikus értékes kritikai 
megjegyzéseket tet-t, s hangsúlyoz-
ta a vizsgált intézetek felszere-
lésében mutatkozó aránytalanságokat. 
A tervmunkák nagyrésze szervesen 
beilleszkedik a Magyar Tudományos 
Akadémia ötéves munkatervébe,s in-
tézeteink máris számos értékes gya-
korlati vonatkozású eredménnyel já-
rultak hozzá a szocialista egész-
ségügy épitéséhez. A tanszékveze-
tők köszönettel vették az elhang-
zott kritikát, az észlelt hiányos-
ságokat jórészt maguk is megállapí-
tották, s azok kiküszöbölésére a 
jövőben fokozottabb gondot óhajta-
nak forditani. St~aub akadémikus 
hangsúlyozta a kozmopolitizmus el-
leni küzdelem és a szovjet orvos-
tudomány eredményei fokozottabb 
megismerésének nagy jelentőségét. 

Az akadémiai ellenőrző látogatás, 
nagyban hozzá fog járulni az egye-
temünkön folyó kutatómunka további 
fejlődéséhez. 

dr.Korpássy Béla 
e.i.dékán 


